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قاچاق خاك حاصلخيز ايران در قالب شن و گياه
مسئولانقراردادرسميفروشخاكراانكارميكننداماخاكجنوبكشوربهقطرواماراتميرود

مديركلمنابعطبيعيوآبخيزدارياس�تانايلامازآغازعمليات
مليپيشگيري،كنترلومقابلهباخش�كيدگيدرختانبلوطدر

استانخبرداد.
خيرالله آذر كردار با بيان اينكه هدف اين عملي��ات حذف درختان بيمار و 
آفت زده و همچنين سالم سازي جنگل با مش��اركت مردم در استان ايلام 
است، گفت: اين طرح در همه شهرستان هاي اس��تان با مساحتي معادل 
11 هزار هكتار زير نظر كارشناسان اداره كل منابع طبيعي و آبخيزداري در 
حال اجراست.  وي افزود: با توجه به فقر پوشش گياهي منطقه توه قريش و 
ميرمكان و به منظور غني سازي و توسعه منابع جنگلي و بالا رفتن ضريب 
نفوذ آب در خاك و كنترل رسوبات، بوته كاري و بذركاري در حوزه شهرستان 
ايلام اغاز شده است.  آذر كردار ادامه داد: احياي مراتع، عمليات بذركاري و 
بوته كاري با استفاده از گونه هاي بادام، توت روباه و يونجه در سطح 352 هكتار 
در منطقه توه قريش و ميرمكان از توابع شهرستان ايلام در حال اجراست.  وي 
افزود: استان ايلام رتبه نخست را در زمينه توليد نهال در ميان استان هاي 
كشور به خود اختصاص داده است و اين نهال ها به منظور  توسعه و احياي 
فضاي سبز استان غرس مي شوند.  مديركل منابع طبيعي و آبخيزداري ايلام 
با بيان اينكه اعتبار لازم براي توليد هر اصله نهال 2 هزار ريال است و سالانه 
يك ميليون نهال در بزرگ ترين نهالستان ايلام توليد مي شود، گفت: بخشي 
از آن در منطقه سردسيري ايوان و ساير نهالستان ها در مناطق گرمسيري 

مهران و دهلران، شهر ميمه، شهرستان چرداول و ايلام قرار دارند.

مديرعاملمجتمعورزشيآزاديياسوجازبهرهبردارياينمجتمع
بزرگباسالنهايمجهزوباامكاناتمدرنورزشيدراوايلتيرماه

سال1394خبرداد.
لهراسب باقري با بيان اينكه بزرگ ترين مجتمع ورزشي جنوب كشور با 
زيربناي 9  هزار مترمربع در شهر ياسوج به بهره برداري مي رسد، گفت: 
مجتمع ورزشي آزادي ياس��وج داراي س��الن هاي مجزا در رشته هاي 
مختلف ورزشي اس��ت كه در پنج طبقه با طراحي زيبا به بهره برداري 
مي رسد.  وي از راه اندازي مجموعه استخر در اين مجتمع ورزشي بزرگ 
خبر داد و گفت: دو استخر آموزشي و مسابقات با زيربناي هزار و 450 
مترمربع با اعتباري بالغ بر 7 ميليارد تومان ساخته مي شود.  سرمايه گذار 
مجتمع ورزشي آزادي ياسوج ادامه داد: در طبقه زيرزمين اين مجتمع 
ورزشي سالن بدنسازي و پرورش اندام با زيربناي 800 مترمربع و سالن 
بازي هاي كامپيوتري و شهربازي سرپوشيده ويژه كودكان با زيربناي 
هزار مترمربع نيز طراحي شده است.  باقري از احداث 20 سوئيت مجهز و 
مدرن با ظرفيت هاي دو نفره، سه نفره و چهار نفره در اين مجتمع ورزشي 
بزرگ خبر داد و گفت: با بهره برداري از اين مجتمع، استان كهگيلويه و 
بويراحمد ظرفيت هاي لازم براي حضور اردوهاي تيم ملي در رشته هاي 
مختلف ورزشي را دارد.  وي به اعتبارات اين مجتمع ورزشي اشاره كرد 
و افزود:20 ميليارد تومان براي س��اخت مجتمع ورزشي آزادي ياسوج 
اختصاص داده شد كه تاكنون بيش از 15 ميليارد در اين پروژه ورزشي 
هزينه شده و 85 درصد پيش��رفت فيزيكي دارد.  باقري با بيان اينكه 3 
ميليارد تس��هيلات به اين پروژه اختصاص داده شده، افزود: 5 ميليارد 

تومان براي تكميل نهايي اين مجتمع ورزشي لازم است. 

 40 سالن ورزشي در قزوين 
تا پايان امسال به بهره برداري مي رسد

مع�اونعمران�ياس�تاندارقزوي�ناز
خبرنگارجوان
        قزوين 

بهرهبرداريبيشاز40سالنورزشيدر
ايناستانتاپايانسالجاريخبرداد.
منوچهر حبيبي با بيان اينكه براي كاهش هزينه ه��اي درماني بايد به 
بخش ورزش و سلامتي توجه ويژه اي داشته باشيم، گفت: در سطح استان 
پراكندگي سالن هاي ورزشي بسيار مناسب و مطلوب بوده چراكه قزوين 
11 سالن ورزش��ي را در خود گنجانده و بيش از 40 سالن ديگر تا پايان 
سال جاري در اين استان به بهره برداري مي رسد.   وي افزود: براي تكميل 
سالن هاي ورزشي به همت بلند و ويژه اي نيازمند است؛ اين سالن ها بايد 
عمومي باش��ند كه در حال حاضر هيچ گونه مش��كلي در نحوه استفاده 
س��الن هاي ياد ش��ده وجود ندارد.  حبيبي در خصوص آمار سالن هاي 
ورزشي تكميل يافته قزوين گفت: از تعداد 44 سالن در مرحله كفپوشي، 
16 سالن آن شامل قزوين است كه البته شهرستان هاي البرز و تاكستان 
را بخش خصوصي اس��تقبال مي كند؛ دولت بر خلاف بخش خصوصي 
خواستار ارائه خدمات با حداقل هزينه ها به مردم اس��ت.  وي افزود: در 
تكميل و گسترش پروژه هاي استان مشاركت اهميت بسياري دارد و بهتر 
است براي مشاركت در اين پروژه ها به سمت بخش خصوصي نرويم؛ اگر 
هيئت هاي ورزشي به طور تخصصي در تكميل پروژه ها وارد شوند نيازي 

به كفپوشي سالن هاي ورزشي نيست و هزينه ها كاهش مي يابد. 

افتتاح15 سالن ورزشي گيلان در دهه فجر   
فرماندهسپاهقدسگيلانازافتتاح15سالن

خبرنگارجوان
        گيلان

ورزشيصالحيندردههفجروساخت120
تا130سالنورزشيدرگيلانخبرداد.

هامون محمدي با بيان اينكه برخي س��وله هاي ورزشي براي سپاه در 
نظر گرفته شده است، افزود: حجم اين س��وله ها بزرگ تر است و براي 
ورزش هاي چند منظوره از آن اس��تفاده مي شود و براي هر شهرستان 
يك سوله ورزشي به نام 9 دي در نظر گرفته شده است. به همين جهت 
تمام حوزه هاي مقاومت بسيج داراي يك سالن ورزشي به نام صالحين 
مي ش��وند.  محمدي اعتبار ساخت هر كدام از س��وله ها 180 ميليون 
تومان عنوان كرد و گفت: س��پاه تا كنون 75 س��الن در استان گيلان 
ساخته و به بهر ه برداري رس��انده است.  فرمانده س��پاه قدس گيلان 
قابليت هاي اين سالن ها را چندمنظوره دانست و افزود: اين سالن هاي 
ورزشي 400متر وسعت دارند كه به مناسبت گراميداشت حماسه 9دي 
با حضور فرمانده سپاه قدس گيلان يك سالن ورزشي براي حوزه شهيد 

بهشتي جيرده شفت با هزينه 400ميليون تومان افتتاح شد. 

پيشرفت 50 درصدي بيمارستان الغدير بومهن  
بخش�داربومهنازپيش�رفتفيزيكي50

خبرنگارجوان
        دماوند

درص�ديبيمارس�تانالغدي�ربومه�ندر
شهرستانپرديسخبرداد.

رضا خدادادي با بيان اينكه اين بيمارستان در ساليان گذشته مراحل 
اجرايي و عملياتي خود را آغاز كرده و امروز تقريباً به نيمه راه رس��يده 
اس��ت، گفت: در روند احداث اين مجموعه درماني خيرساز مسئولان 
كشوري، استاني، شهرستاني، بخشي و شوراي اسلامي  شهر تلاشي وافر 

داشته اند تا خللي در خدمات رساني به مردم اين خطه وارد نشود. 
وي افزود: از اين رو، بايد از مس��ئولاني كه ش��بانه روزي و بي وقفه در 
راستاي تحقق اين آرزوي مردم بومهن تلاش كرده اند، قدرداني كرد. 
بخشدار بومهن با اشاره به جمعيت كنوني اين منطقه خاطرنشان كرد: 
در حال حاضر، جمعيتي بيش از آمارهاي س��اليان گذشته در بخش 
بومهن شهرس��تان پرديس ساكن اس��ت و اين جمعيت با تداوم روند 

كنوني همچنان در حال افزايش خواهد بود.  
خدادادي ادامه داد: آمارهاي گذشته وجود جمعيتي بالغ بر 100 هزار 
نفر را در شهرستان نش��ان مي داد؛ اما در حال حاضر، بخش بومهن به 

تنهايي داراي 80 هزار نفر جمعيت است.

26 هزار مددجوي يزد مستعد شغل پذيري اند
ازتعدادافرادتحتپوششكميتهامداد

خبرنگارجوان
        يزد

امامخميني)ره(استانيزدحدود26هزار
نفرمستعدشغلپذيريوبيشاز10هزار

نفرغيرمستعدهستند.
مدير كل كميته امداد امام خميني)ره( استان يزد با اعلام اين مطلب 
گفت: شناسايي و پذيرش مددجويان و اقشار نيازمند، معرفي به مراكز 
مش��اوره ش��غلي، معرفي به مراكز آموزش فني و حرفه اي، معرفي به 
بانك ها يا صندوق ها، نظارت تخصصي ب��ر اجراي طرح ها و. . . از جمله 
اقدامات براي اشتغال مددجويان اس��ت.  محمد اكبري افزود: كميته 
امداد برنامه اي براي اشتغال و خودكفايي مددجويان دارد كه الان در 
سال چهارم اين برنامه هستيم و سال آينده اين برنامه به پايان مي رسد.  
وي ادامه داد: بر اساس تعهد موجود با كارگروه اشتغال استان در سال 
91 به ميزان 109 درصد، در سال 92 به ميزان 85 درصد و در هشت 

ماهه نخست امسال به ميزان 65 درصد موفق بوده ايم. 

پتروشيمي دشتستان فعال مي شود
نمايندهمردمشهرستاندشتستاندرمجلس

خبرنگارجوان
        بوشهر

شوراياس�لاميازفعالش�دنپتروشيمي
دشتستاندرآيندهاينزديكخبرداد.

حجت الاسلام سيد مهدي موسوي نژاد با بيان اينكه تلاش هاي بسيار 
زيادي به منظور توسعه شهرستان دشتستان اعم از شهرها و روستاها 
صورت گرفته گفت: توسعه اشتغال را به عنوان يكي از اولويت هاي بسيار 
مهم در دستور كار داريم كه اجراي طرح پتروشيمي دشتستان به عنوان 
يكي از مهم ترين پيگيري هاي ما بوده است كه اميدواريم به زودي شاهد 
اجراي آن باشيم.  وي افزود: سفري را به كشور چين داشتيم تا زمينه 
براي اجراي اين طرح ب��ا فاينانس چيني فراهم ش��ود و پيگيري هاي 
زيادي در اين زمينه داش��تيم كه اميدواريم با حضور رئيس جمهور در 

استان شاهد تحقق اين مهم باشيم. 

 بزرگ ترين مجتمع ورزشي جنوب كشور احياي درختان زاگرس در استان ايلام
سال آينده در ياسوج به بهره برداري مي رسد

مديركلميراثفرهنگی،گردشگریوصنايع
دستیاستانالبرزبرضرورتزيرساختهای

گردشگریدرايناستانتأكيدكرد.
 ابوالفضل عبيدی گفت : شهرس��تان های استان 
البرز دارای جاذبه های گردش��گری بسياری است 
كه می تواند در فصول مختلف س��ال گردشگران 
خاص خود را داشته باشد. وی ادامه داد: متأسفانه 
با وجود تمامی اين جاذبه های گردش��گری هنوز 

اقدامی اساس��ی به منظور ايجاد زيرس��اخت های 
لازم برای جذب گردشگران و ايجاد خدمات رفاهی 
برای آنان انديشيده نشده است. اين مسئول با بيان 
اينكه گردشگران با توجه به اين كمبودها نيز رغبتی 
برای ماندن در اين استان ندارند، افزود: اين درحالی 
است كه بسياری از گردش��گران داخلی و خارجی 
مشتاق هستند تا از آثار تاريخی، بناهای فرهنگی 
و مكان های گردشگری اين استان ديدن كرده و از 

فضاهای بكر موجود در البرز استفاده كنند. عبيدی 
با تأكيد بر اينكه استان البرز دارای زيباترين جاده 
جهان با نام جاده چالوس اس��ت گفت: در بسياری 
از فصول سال اين جاده ش��اهد حضور مسافران و 
گردشگرانی است كه می طلبد برای ارائه خدمات 
رفاهی و ديگر خدمات اقدامات مناس��بی را انجام 
دهيم. مدي��ركل ميراث فرهنگی اس��تان البرز در 
بخشی ديگر از سخنان خود ادامه داد: نبود مراكز 

خدماتی و رفاهی در اين استان حضور گردشگران را 
نيز كمرنگ كرده است لذا برای جذب گردشگر لازم 
است تا تدابير اساسی انديشيده شود. وی در بخشی 
ديگر از سخنان خود تأكيد كرد: برای اينكه بتوانيم 
به اهداف مورد نظر دس��ت پيدا كنيم لازم است تا 
در جلب مشاركت های سرمايه گذاران نيز اقدامات 
اساس��ی را انجام دهيم و در اين زمينه بسترهای 
حضور سرمايه گذاران را بيش از پيش فراهم كنيم.

زيرساخت های گردشگری در البرز بايد  توسعه يابد خبرنگارجوان
    البرز

كمبود تجهيزات الكترونيكي، مشكل جاده هاي چهارمحال        
رئيسپليسراهورچهارمحالوبختياريكمبودتجهيزاتوامكانات

خبرنگارجوان
   چهارمحال و بختياري

الكترونيكيرامهمترينمشكلجادههايايناستاناعلامكرد.
حمزه رفيعي با اشاره به اينكه در جاده هاي اين استان يك دوربين 
براي درج تخلفات رانندگان ثبت نشده است گفت: ارتقاي ايمني و انضباط در سطح جاده ها ضرورت 

داش��ته و لازم اس��ت به اين مهم هم��واره توجه 
ويژه اي ص��ورت گيرد.  وي با بي��ان اينكه در اين 
استان ش��اهد كاهش 21 درصدي تصادفات در 
سال جاري بوده ايم، گفت: در مجموع تصادفات به 
وقوع پيوسته در اين استان 21 درصد تصادفات به 
علت واژگوني خودرو و خروج از جاده و 31 درصد 
سرعت غيرمجاز بوده اس��ت.  رفيعي طرح تست 
سلامت از رانندگان در اين استان انجام مي شود و 
تست سلامت رانندگان در چهار محال و بختياري 
در وسايل نقليه بار و مسافر 28 درصد مثبت بوده 
است.  وي با اشاره به ارائه دوره هاي آموزشي براي 
رانندگان گفت: آموزش ها به  صورت روزانه انجام 

شده و در سال جاري 6 هزار نفر از رانندگان از آموزش هاي پليس راهور بهره مند شدند.  رئيس پليس 
راهور چهارمحال و بختياري با تأكيد بر اينكه در حال حاضر طرح زمستانه در چهار ايستگاه گندمان، 
دوراهان، شلمزار و كوهرنگ طرح كنترل ناوگان حمل و نقل باري و مسافري صورت مي گيرد، گفت: 
روزانه بيش از 30 تيم در جاده هاي اين اس��تان ناظر بر جاده هستند و اين اقدام در راستاي كاهش 

تصادفات و تخلفات انجام مي شود. 

 ارتقاي سيستم مانيتورينگ راه هاي مركزي
مديركلراهوشهرسازياستانمركزيازارتقايسيستممانيتورينگ

خبرنگار جوان
   مركزي

مديري�تراههاونگهداريبيس�يمولوازمارتباط�اتبااختصاص
اعتباريبالغبر2هزارميليونريالخبرداد.

مجيدرضا نصرالله  نژاد با بيان اينكه اداره ايمني ترافيك و حريم راه هاي استان از ابتداي سال جاري تاكنون 
با هزينه كردن اعتباري بالغ بر 2 هزار ميليون ريال 
نسبت به ارتقاي سيس��تم مانيتورينگ مديريت 
راه ها اقدام كرده است، گفت: با اين ارتقا، دسترسي 
به اطلاعات ترافيكي جاده ها بهتر و به روزتر خواهد 
شد.  وي افزود: ايجاد سرعت كاه، شيار لرزاننده به 
منظور آرام سازي ترافيك و هوشياري و ايمن سازي 
دماغه ها به ميزان 150مقطع و با اختصاص اعتباري 
بالغ بر 3 هزار و 500 ميليون ريال، تكميل روشنايي 
محور اراك - راهجرد به ميزان 18 كيلومتر با 15 
هزار ميليون ريال اعتبار، نگهداري روشنايي هاي 
موجود در سطح استان به ميزان 250 كيلومتر و با 
12 هزار ميليون ريال اعتبار از ديگر اقدامات صورت 
گرفته اين اداره طي سال جاري است.  نصرالله نژاد گفت: تهيه و نصب تابلو اطلاعاتي و فسفري و علائم 
راهنمايي و رانندگي در سطح يك هزار متر مربع از جاده ها با اعتباري بالغ بر 6 هزار ميليون ريال، انجام 2 
هزار و 500 كيلومتر خط كشي آزادراه ها و راه هاي اصلي و فرعي با اعتباري بالغ بر 30 هزار ميليون ريال، 
تهيه و نصب گارد ريل به ميزان 10 كيلومتر با 7 هزار ميليون ريال اعتبار و. . . بخشي ديگر از اقدامات انجام 

شده اداره ايمني در راستاي ايمن سازي جاده ها به شمار مي رود. 

چندسالياستشاهدخروجخاكمرغوبكشاورزيجنوبكشوربهمقصد
كش�ورهايحوزهخليجفارسبهويژهكش�ورهاياماراتوقطرهستيم.در
برخيازمناطقاستانهايهرمزگانوبوشهر،خاككشاورزيدرجعبههاي
مخصوصبستهبنديشدهوبهظاهرقاچاقي!بهكشورهاياماراتمتحدهعربي
وقطرصادرميشود.پاياينموضوعزمانيبهرسانههابازشدكهتعدادياز
خبرنگارانبرايپوششاخبارزلزلهاستانبوشهربهايناستانسفركردهواز
نزديكشاهدبارگيريخاكحاصلخيزاينمنطقهوفروشآنبهكشورهاي
حاشيهخليجفارسبودند.بعدازآنكموبيشبرخيمسئولانبهاينموضوع

واردشدند.هرچندآنهافروشخاكراهموارهانكاركردهوگفتنداگرچنين
اتفاقيرخدادهباش�دباعواملآنبرخوردقانونيخواهدش�د.درحاليكه
مسئولاندرآنزمانسعيكردنداينموضوعازديدرسانههامخفيبماندو
هيچمقاممسئوليحاضربهمصاحبهنبود)بهطوركليتماميدستاندركاران
عرصهكشاورزياعمازوزيرومعاونانابتدااينخبرراردميكردند(امازماني
نگذشتكهتلويزيونقطربهنقلازمسئولاناينكشورازانعقادقرارداديبا
ايرانسخنبهميانآوردكهحكايتازفروشخاكايرانبهقطرداشت.بنابراين
باخبررسانيعربها،مسئولانكشوربهناچاربراينموضوعصحهگذاشتند.

اولين واكنش ها به خبر ص��ادرات خاك ايران به 
قطر از سوي مسئولان وزارت جهاد كشاورزي بود. 
آنها عنوان كردند كه با قرارداد منعقده وزارت امور 
خارجه براي صدورخاك ايران به قطر مخالفند.  
پيش از اين عباس پاپيزاده نماينده مردم دزفول 
وعضو كميسيون كش��اورزي مجلس نيز فروش 
خاك حاصلخيز را تأييد كرده و گفته بود كه خاك 
مرغوب كش��اورزي ايران در قالب محموله هاي 
شن، ماسه و مواد كاني صادر مي شود تا به نوعي 

قانون را هم دور زده باشند. 
و اما پاسخ سفارت كش��ورمان در قطر زماني كه 
موضوع فروش خاك در رس��انه ها علني مي شود 
جالب اس��ت. محمد جواد آس��ايش، سفير ايران 
در قطر ابت��دا در مصاحبه اي از موض��وع اظهار 
بي اطلاعي كرد اما در نهايت گفته بود كه امضاي 
قرارداد ف��روش خاك بين قطر و اي��ران در زمان 
تصدي ايشان در اين س��مت نبوده ولي تا جايي 
كه مطلع است، 5 تن خاك از كشور به قطر ارسال 
شده است.  پس از اين مصاحبه بود كه پاي دكتر 
سهرابي، سفير سابق نيز به موضوع باز شد، اما وي 

بحث فروش خاك را طور ديگ��ري بيان كرده و 
گفته بود: قراردادي كه بي��ن ايران و قطر منعقد 
شده براي فروش شن و ماسه بوده است نه فروش 
خاك! وي در خصوص خروج 5 تن خاك از كشور 
نيز گفته بود: مقدار كمتري خاك به قطر ارسال 
شده كه آن هم به دليل بي كيفيت بودن به كشور 

بازگردانده شده است. 
بيانواقعيتدربياطلاعي

سهرابي همچنين در پاس��خ به اين سؤال كه دليل 
انتقال مواد و املاح بس��تر رودخانه هاي جنوب به 
خارج از كشور چيست؟ گفته بود: به دليل اينكه دو 
رودخانه كارون و بهمنشير بر اثر رسوبات پر شده و 
توان لايروبي در كشور وجود ندارد در يك قرارداد 
با كشور قطر قرار بوده اين كشور رودخانه كارون و 
بهمنشير را لايروبي كند و چون پرداخت هزينه هاي 
مرتبط براي ايران سنگين بود، قطر در ازاي دستمزد 
خود مواد و رسوبات حاصله از لايروبي كه مواد زائد 
هستند را به كشور قطر انتقال دهد.  اما برخلاف نظر 
سفير سابق ايران در قطر كه مواد و رسوبات رودخانه 
موادي زائد هس��تند كارشناس��ان محيط زيست، 

معتقدند رسوباتي كه از لايروبي رودخانه ها استخراج 
مي ش��ود از بهترين م��واد معدن��ي و مغذي اند كه 
كشور قطر از آن براي زنده كردن خاك كشورشان 
استفاده مي كنند. استاد كهرم و مهندس درويش 
كارشناسان برجسته محيط زيست كشورمان بارها 
فروش خاك را تأييد كردند و متفق القول هستند 
كه طبق قانون صادرات خاك كش��اورزي ممنوع 
است اما صادرات شن، ماسه، س��نگ و انواع كاني 
ممنوعيتي ندارد. ولي اينكه افرادي در قالب شن و 
ماسه بخواهند به ضم خودشان قانون را دور بزنند 

بايد با آنها برخورد شود. 
اي��ن كارشناس��ان محيط زيس��ت معتقدند كه 
متأس��فانه هرس��اله به دلايل مختل��ف از جمله 
فرس��ايش، دو ميليارد تن خاك در كشور از بين 
مي رود.  مسئولان در حالي نسبت به فروش خاك 
حاصلخيز كشاورزي بي تفاوت هستند كه هرساله 
عنوان مي كنند در توليد محصولات كشاورزي به 
خودكفايي رسيده ايم اما نه تنها اينگونه نبوده بلكه 
براي تأمين برخي محصولات مانند گندم همچنان 
نيازمند واردات هستيم و معلوم نيست اين شعارها 

كي و در كدام دولت قراراس��ت محقق شود.  در 
همين راستا سيد رضا نوراني، رئيس اتحاديه ملي 
محصولات كشاورزي ايران در واكنش به موضوع 
فروش خاك كشاورزي به كشورهاي عربي گفته 
بود اگر اين اتفاق صحت داش��ته باشد به معناي 
آن اس��ت كه بايد فاتحه توسعه كش��اورزي در 
ايران خوانده شود؛ چراكه ايران با داشتن بهترين 
شرايط آب و هوايي مي تواند غذاي مورد نياز همه 
كشورهاي حاش��يه خليج فارس را تأمين كند نه 
آن كه با ف��روش خاك اين كش��ورها را تقويت و 

كشورمان را نيازمند تأمين غذا از آنها كند. 
توسعهگردشگريدبيباخاكپارسي

امارات در حال ساخت جزايري است كه اين جزاير 
از خاك ايران ساخته مي شود. اين جزاير بهترين 
جاذبه گردشگري دبي است، اين جزيره به عنوان 
هش��تمين عجايب جهان ش��ناخته شده است. 
متأسفانه اين جزاير در سواحل جنوبي خليج فارس 
است كه هم تهديدي براي محيط زيست خليج 
فارس محسوب مي شود و هم خواسته يا ناخواسته 
تيشه بر ريشه معادن و منابع ايران مي زند.  خاك 
به دو روش عمده قاچاق مي شود؛ يكي به صورت 
قاچاق در قالب بسته بندي كه از مبادي غيرقانوني 
از كشور خارج مي ش��ود مانند تمام كالاهايي كه 
از كشور قاچاق مي ش��ود و برخي مسئولان نيز 
اين موضوع را تأييد مي كنن��د، به ويژه خاك كه 
مرغوب ترين خاك و محل چند ساله رويش چمن 
به ويژه براي »پيت« پرورش قارچ بوده اس��ت و 

داراي مواد آلي و بسيارسبك است. 
متأسفانه روش دوم قاچاق در قالب صادرات گل 
و گياه اس��ت. در اين روش كه قانوني هم صورت 
مي گيرد، قاچاقچي��ان قان��ون را دور مي زنند و 
چندين برابر نياز گلدان، خاك در آن مي ريزند و با 

قيمت هاي بالايي به فروش مي رسانند. 
طبق قانوني كه پيش از اين در مجلس ش��وراي 
اسلامي به تصويب رسيده بود، هرگونه جابه جايي 
گياهان به همراه خاك ممنوع شد. همچنين بر 
اس��اس اين قانون،  هرگونه نقل و انتقال خاك و 
نمونه هاي گياهي به ساير كشورها ممنوع است و 
مادامي كه از سوي سازمان حفظ نباتات و وزارت 
جهاد كشاورزي موافقت نامه اي امضا نشود، قابل 

صدور به ساير كشورها نخواهد بود. 

ايجاد انبارهاي اختصاصي براي صادرات
مديركلگمركخراسانشماليازايجاد

خبرنگارجوان
        خراسان شمالي 

انباره�اياختصاصيبرايص�ادراتو
وارداتمواداولي�هدرصنايعبزرگاين

استانخبرداد.
 جواد جعفري با بيان اينكه بر همين اساس واحد صنعتي فولاد اسفراين 
براي امر صادرات و واردات به انبار اختصاصي مجهز شده است ادامه داد: 
ارزيابان گمرك براي انجام رويه هاي گمركي در اين واحد حضور داشته 
و اقدام به انجام مراحل در چار چوب هاي قانون��ي مي كنند.  مديركل 
گمرك خراس��ان ش��مالي افزود: مش��ابه اين انبار اكنون در مجتمع 
پتروشيمي خراسان در حال آماده شدن است كه پيش بيني مي شود 
ظرف هفته هاي آينده رويه هاي گمركي با حضور ارزياب در محل اين 
واحد انجام شود.  ارزيابان با بيان اينكه اكنون مشابه اين انبار در واحد 
بزرگ آلوميناي جاجرم هم در حال اجراس��ت، گف��ت: در حال حاضر 
كار ساخت انبار اختصاصي گمرك در برخي ديگر از واحدهاي بزرگ 
صنعتي استان در حال احداث بوده كه به محض آماده شدن اين رويه ها 

با حضور ارزيابان گمركي در اين محل ها انجام خواهد شد. 

ام�اراتدرحالس�اختجزايري
اس�تكهاينجزايرازخاكايران
ساختهميشود.متأسفانهاينجزاير
درسواحلجنوبيخليجفارساست
كههمتهديديبرايمحيطزيست
خليجفارسمحسوبميشودوهم
خواستهياناخواستهتيشهبرريشه

معادنومنابعايرانميزند

ليلا  الياسي
   گزارش يك
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